
PROTOKÓŁ NR VII/2018 

Z ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI OSIEDLA STAROMIEJSKIEGO 

9 KWIETNIA 2018 ROKU 

 

J. Pietrzak – Przewodniczący Zarządu O. Staromiejskiego – w I terminie brak 

wymaganego kworum. II termin zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania uczestniczy 31 osób (zał. nr 1 – lista obecności). Powitał władze 

samorządowe. 

W zebraniu uczestniczyli: 

1. Teresa Substyk – Burmistrz MiG 

2. Barbara Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG 

3. Magdalena Rudna – Plewa – Sekretarz MiG 

4. C. Ball – Dyrektor WUM  

5. Mariusz Zamorowski – Przewodniczący Rady Miejskiej  

6. Beata Kołota – Radna Rady Miejskiej 

7. Podinspektor P. Krasicki – p.o. Komendanta Komisariatu Policji  

8. T. Szpilewski – dzielnicowy Komisariatu Policji  

 

J. Pietrzak – przedstawił zebranym proponowany porządek obrad – zał. nr 2. 

 

J. Pietrzak – przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Osiedla Staromiejskiego za 

2017 rok – zał. nr 3. 

 

Budżet i inwestycje planowane w 2018 roku: 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dochody Gminy wynoszą ponad 92 mln zł, natomiast 

wydatki w 2018 r. zaplanowano w wysokości 87 mln zł.  

Przypomniała, że na realizację inwestycji mogą być przeznaczone tylko środki pochodzące ze 

sprzedaży majątku Gminy.   

Przedstawiła informację na temat planowanych inwestycji w 2018 roku: 

- utwardzenie targowiska przy ul. Garbary (odwodnienie terenu, budowa oświetlenia, 

wykonanie ogrodzenia od strony torowiska). Termin zakończenia budowy do 30.04.2018 r.  

- budowa dróg na Osiedlu Leśnym (budowa kanalizacji deszczowej oraz zbiornika 

retencyjnego), 

- budowa ul. Ogrodowej (budowa przepompowni), 



- budowa ścieżki rowerowej z Otorowa do Solca Kujawskiego (I przetarg na budowę został 

unieważniony, ogłoszony zostanie kolejny), 

- uruchomienie przeprawy promowej wraz z przebudową dróg, 

- wykonano oświetlenie ul. Granicznej, 

- przebudowa świetlicy „Jagódka” przy ul. Kujawskiej, 

- przebudowa budynku przy ul. 23 Stycznia 13 na potrzeby szkoły muzycznej, 

- termomodernizacja budynku -  ul. 23 Stycznia 13,  

- zagospodarowanie budynku po szkole muzycznej przy ul. Tadeusza Kościuszki na żłobek i 

przedszkole, 

- wymieniono stolarkę okienną w budynku A UMiG, 

- budowa oświetlenia przy ul. Średniej (od ul. Orzechowej do ul. Haskiej) – w dniu 

jutrzejszym zostanie podjęta decyzja czy uda się tę inwestycje zrealizować jeszcze w 2018 

roku. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – poinformowała, że Gmina Solec Kujawski 

wystąpiła w lutym 2018 r. do Ministra Sportu i Turystyki o dofinansowanie utworzenia trzech 

Otwartych Stref Aktywności (OSA) tj. przy ul. Ugory, przy świetlicy wiejskiej „Jagódka” 

oraz przy Ośrodku Sportu i Rekreacji. Całkowita wartość projektu: 288 tys. zł, a 

wnioskowane dofinansowanie to 125 tys. zł. 

W ramach rewitalizacji planujemy zagospodarować teren przy Skwerze dr Jordana. 

W związku z uwagami Urzędu Marszałkowskiego do Gminnego Programu Rewitalizacji MiG 

Solec Kujawski na lata 2016 – 2023 trwają konsultacje społeczne. 10 kwietnia br. o godz. 

17.00 odbędzie się debata w sprawie zmiany projektu GPR.  

Z-ca Burmistrza MiG poinformowała zebranych o zmianach w organizacji ruchu przy Placu 

Jana Pawła II (przy sklepie Drobex Zarząd Dróg Wojewódzkich postawił znak zakazu 

zatrzymywania się i postoju). Gmina wraz z właścicielem firmy Drobex chce odwołać się od 

tej decyzji. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – poinformował, że 23 marca 2018 r. Rada Miejska przyjęła 

uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na finansowanie ograniczenia 

niskiej emisji poprzez wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i 

lokalach mieszkalnych na terenie Miasta i Gminy Solec Kujawski. Dotacja z budżetu gminy 

będzie udzielana w ramach Programu Priorytetowego EKOpiec 2018 ogłoszonego przez 



Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Łączna kwota 

dofinansowania wyniesie 4000 zł. Jednym z warunków udzielenia dotacji będzie trwała 

likwidacja obecnego źródła ciepła na paliwo stałe. W przypadku złożenia przez mieszkańców 

większej niż 15 liczby wniosków odbędzie się losowanie publiczne wniosków. Informacja o 

terminie naboru wniosków oraz powołania komisji do ich weryfikacji zostanie podana po 

uprawomocnieniu się uchwały Rady Miejskiej czyli 14 dni po ukazaniu się jej w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego tj. 12 kwietnia br. Wnioski są do 

pobrania w Wydziale Utrzymania Miasta ul. Toruńska 8 oraz na soleckiej stronie internetowej 

www.soleckujawski.pl. Będzie można je składać od 20 kwietnia br. do 30 kwietnia br. Do 

15.10.18 r. musi zostać zakończona cała procedura związana z wymianą i dofinansowaniem 

wymiany pieców.  

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski m.in. dot.: 

- trudności z zarejestrowaniem się do lekarza w spółce SOLMED, mimo wysokiej 

temperatury  

T. Substyk – osobiście obiecała zająć sie tą sprawą, prosiła o kontakt w dniu jutrzejszym. 

 

-  potrzeby zatrudnienia lekarza dyżurującego, wyrównania nawierzchni na Placu Jana Pawła 

II, pomalowanie linii przy ul. Ułańskiej – Wolności oraz na skrzyżowaniu ul. św. Stanisława i 

Bydgoskiej (zmiana organizacji ruchu, słaba widoczność włączających się do ruchu z ul. 

Ułańskiej, ponieważ auta parkujące przy ul. Toruńskiej utrudniają widoczność)  

 

- postawienia znaku zakazu i postoju w ul. Toruńskiej w pobliżu skrzyżowania z ul. Ułańską 

oraz przy ul. Bydgoskiej w pobliżu skrzyżowania z ul. św. Stanisława, w celu poprawy 

widoczności  

 

p. T. Szpilewski – dzielnicowy – droga na Placu Jana Pawła II stanowi ciąg drogi 

wojewódzkiej i nie ma potrzeby zmieniać organizacji ruchu. Wystarczy, aby kierowcy 

przestrzegali zasady prawa ruchu drogowego.  

 

T. Substyk – zaproponowała, aby policja kilka razy skontrolowała te miejsca, jeśli kierowcy 

dostaną mandaty to zaczną przestrzegać przepisów prawa ruchu drogowego.  

 

- planów związanych ze zmianą organizacji ruchu drogowego w ul. św. Stanisława  

 



T. Substyk – odpowiedziała, że na ten moment nie będzie zmiany w organizacji ruchu oraz 

jej modernizacji, ponieważ na ten cel nie będzie wystarczających środków finansowych 

pochodzących z zewnętrznych źródeł. W pierwszym etapie zaplanowano wykonanie kilku 

miejsc parkingowych przy ul. Ułańskiej i za budynkiem przy Placu Jana Pawła II 4. Plac Jana 

Pawła II ma zostać wyłączony z ruchu kołowego.  

Dodała, że na postawienie lustra przy skrzyżowaniu ul. Bydgoskiej z ul. św. Stanisława, 

Zarząd Dróg Wojewódzkich nie wyraził zgody. 

 

- podłączenia domków jednorodzinnych z terenu Osiedla Staromiejskiego do sieci 

ciepłowniczej,  

T. Substyk – odpowiedziała, że aby ciepłowni kalkulowała się tego typu inwestycja musi być 

do niej podłączona większa ilość odbiorców. 

 

- wykonanie przejścia dla pieszych w ul. Boh. Września na wysokości przedszkola REKSIO,  

T. Substyk – przeanalizujemy możliwość wykonania przejścia dla pieszych oraz zwrócimy 

się o opinię do Starostwa Powiatowego w sprawie zmiany organizacji ruchu. 

 

- utwardzenia i poprawy nawierzchni ul. Targowej oraz wykonania oświetlenia, aut 

parkujących na łuku drogi na wysokości ZGK, jest niebezpiecznie (mieszkanka O.S), 

 

T. Substyk – odpowiedziała, że w najbliższym terminie ul. Targowa nie jest przewidziana do 

realizacji. Możemy tylko tymczasowo ją równać. W dalszym etapie planujemy wykonanie 

łącznika ul. Ogrodowej z ul. Targową. W pierwszej kolejności realizujemy te inwestycje, na 

które Gmina otrzymuje dofinansowanie ze środków zewnętrznych.    

 

- wyrzucania śmieci przez działkowiczów działek „Nad Torem” i tworzenia dzikich wysypisk 

(mieszkanka O.S) 

T. Substyk – zgłosimy tę uwagę do zarządu Ogrodu Działkowego  „Nad Torem”. 

 

- zniszczonych parapetów i balkonów przez ptaki, które systematycznie są dokarmiane przez 

jedną z mieszkanek bloku przy ul. Piastów, ogólnego bałaganu panującego pomiędzy blokami 

przy ul. A. Mickiewicza  

T. Substyk – zarządcy każdej z klatek w blokach wywiesili informacje o niedokarmianiu 

ptaków oraz innych zwierząt.  



p. P. Krasicki – prośba do mieszkańców o złożenie podpisów pod pismem zawiadamiającym 

o popełnieniu wykroczenia przez osobę dokarmiającą i przekazanie go na policję. Policja 

przekaże sprawę do sądu, skoro inne metody już nie skutkują.  

 

- rozważenia możliwości zmiany ul. A. Mickiewicza w ulicę jednokierunkowy.  

B. Białkowska – rozważymy tę propozycję.  

 

- systematycznego niszczenia lamp oświetleniowych przy Punkcie Obsługi Podróżnych, 

awarii windy, nieczynnego przejścia z peronu 2 na peron 1, hałasu i malowania (dewastacji) 

bloków przy ul. Dworcowej  

C. Ball – odpowiedział, że lampy przy POP zostaną zlikwidowane, w zamian oświetlenie 

zostanie wykonane w ziemi.  

P. Krasicki – odpowiedział, że niemal każdy blok został pomalowany przez pseudo 

graficiarzy. Jeden z nich został ujęty. Żeby jednak kogoś ukarać, trzeba mieć na to dowody.    

T. Substyk – każda awaria windy jest przez Gminę natychmiast zgłaszana i dozór techniczny, 

przyjeżdża niezwłocznie i naprawia. Ze względów bezpieczeństwa związanego z 

projektowanymi prędkościami na linii kolejowej nie ma możliwości uruchomienia przejścia z 

peronu wyspowego (nr 2) w poziomie szyn. Przygotowana w ramach przebudowy dworca 

infrastruktura dotyczy tylko wyjścia, które byłoby uruchamiane tylko w sytuacjach 

awaryjnych. Prowadzone są rozmowy w celu jego uruchomienia w sytuacjach 

nadzwyczajnych, przy czym wymaga to włączenia do systemu sterowania ruchem, co jest 

bardzo kosztowne. 

 

- parkujących dużych aut w pobliżu bloków przy ul. Boh. Września, często blokujących 

dojście do wiaty śmietnikowej,  

T. Substyk  - odpowiedziała, że należy zwrócić się w tej sprawie do zarządców bloków.  

 

Mieszkaniec OS – zwrócił uwagę, że z Gminy pracownicy prowadzili kontrole i sprawdzali 

czy mieszkańcy palą. Są domy, które posiadają dodatkowo kominki i o nich się nic nie mówi. 

Mimo, że posiada piec na gaz to jest on nieczynny z uwagi na mniejszą opłacalność. W piecu 

pali drewnem 

C. Ball – dodał, że prowadzone przez pracowników UMiG kontrole odbywały się pod kątem 

spalanych śmieci, opon itp.  Zależy nam na tym, aby coraz więcej mieszkańców wymieniało 

stare piece na nowe, ekologiczne źródła ciepła.  



P. Krasicki – zaapelował do mieszkańców, aby uważali na coraz częstsze wyłudzenia i 

kradzieże metoda „na wnuczka”, „na policjanta”, „na pracownika energetyki” itp. oraz aby 

nie podpisywać żadnych umów, co do których nie jesteśmy pewni.         

   

 Zebranie zakończono o godz. 19.30. 

Przewodniczący Zarządu O. Staromiejskiego   

Józef  Pietrzak  

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

 

 


